
Waterschap Rivierenland 

Vraag 1: Wilt u de dialoog en samenwerking met de sportvisserij binnen uw waterschap? (Na 

voetbal – de tweede NOC/NSF sportbond van Nederland met meer dan 750.000 leden en ruim 1,7 

miljoen recreatievissers) Ja/Nee Licht u toe.  

Ja. Sportvisserij en waternatuur gaan heel goed samen. Waterschap 

Rivierenland zou de sportvisserij veel actiever kunnen betrekken bij het 

ecologisch beleid en beheer. De ecologische waterkwaliteit is op veel 

plaatsen nog steeds onvoldoende. Hengelsportverenigingen zijn al vaak actief 

met het jaarlijks opschonen van hun viswater. De AWP streeft naar een 

netwerk van gezonde sloten, omzoomd door natuurvriendelijke oevers. Ook 

wil de AWP dat alle gemalen en stuwen standaard te passeren zijn voor vis. 

Over de Amerikaanse rivierkreeft is ons standpunt dat deze intensief moet 

worden weggevist omdat ze alles opvreten en het water toebel  maken. De 

kreeftenkorf moet uit de Visserijwet worden gehaald zodat sportvissers via 

een aparte kreeftenakte toestemming kunnen krijgen om een of twee 

kreeftenkorven te plaatsen. Door klimaatverandering krijgen we steeds vaker 

te maken met extreem weer. Beken en sloten die droogvallen. Forse 

hoosbuien die leiden tot een zuurstoftekort in het water. Overstromingen 

door buiten hun oevers tredende rivieren laten vissen achter op geïsoleerde 

plekken. Vrijwilligers uit de hengelsport hebben de afgelopen jaren al 

veelvuldig de helpende hand kunnen toesteken bij het redden van vis uit 

droogvallende beken, sloten en vijvers.  

 

Ja. JA21 wil zeker de dialoog aan met de sportvisserij. Wij nodigen u dan ook 

graag uit om eens te komen praten met de lijsttrekker voor de verkiezingen 

of met de fractie na de verkiezingen. 

 

Nee. Het waterschap zet zich in voor waterveiligheid, waterkwaliteit en 

waterkwantiteit, en steeds vaker ook voor het klimaat. De sportvisserij zet 

zich in voor de belangen van hengelaars. In onze visie zijn deze belangen 

strijdig met die van het waterschap, omdat hengelen schadelijk is voor vissen 

en (daarmee) de waterkwaliteit. Nu bieden hengelaars nog ecologische 

kennis aan het waterschap aan en helpen ze vissen te redden bij 

calamiteiten. Wij willen dat het waterschap zelf de kennis en kunde daarvoor 

in huis gaat halen, zodat ze op geen enkele manier meer afhankelijk zijn van 

hengelaars. 

 

Als waterschap zijn en blijven wij graag in dialoog met al onze inwoners en 

belangenorganisaties. 

 

 

 



Ja, sportvissers zijn onze oren en ogen aan de waterkant en weten wanneer 
iets afwijkt van normaal. We vinden het ongelofelijk belangrijk goede banden 
met hen te onderhouden. Wij zien sportvissers als ambassadeurs van schoon 
water! 

 

 

 

Ja, sportvissers zijn de ogen en oren voor het waterschap. 

 

 

Ja, van nature is Sportvisserij Nederland nauw bij de oprichting van Water 

Natuurlijk. Initiatieven zoals VANG5 worden ondersteund door Water 

Natuurlijk. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Vraag 2: Staat u positief tegenover de hengelsport als algemene recreatievorm? Ja/Nee Waar ziet u 

kansen? 

Ja. De AWP staat positief tegenover hengelsporters die op een verantwoorde 

wijze hun sport bedrijven, de vis op de juiste manier onthaken, en zorgen dat 

de slijmlaag niet van de huid van de vis wordt geveegd. Ook zijn wij 

voorstander van de ingezette transitie naar loodvrij vissen.  

De bestaande Visstands Beheer Commissies (VBC), waarin beroepsvissers, 

sportvissers en het waterschap een paar keer per jaar overleggen, 

functioneren naar onze ervaring niet voldoende. Terwijl de inbreng en 

ervaring vanaf de waterkant juist zeer waardevol is. Zo zou het maaibeleid en 

het baggerbeleid periodiek in de VBC moeten worden geëvalueerd, om 

vissterfte te voorkomen.  

 

Ja. JA21 vindt recreatie in en rond het water belangrijk. Wij willen dat 

inwoners kunnen genieten van de natuur. Hengelsport vinden wij ook een 

belangrijk vorm van recreatie. In ons verkiezingsprogramma voor het 

waterschap hebben we het navolgende staan: “Hengelsport toestaan voor 

vissers die in het bezit zijn van een visvergunning.” JA21 denkt dat het goed is 

om het vissen te faciliteren binnen het waterschap. Een ieder met een 

visvergunning mag vissen binnen het waterschap. 

 

Nee. Hengelen veroorzaakt pijn, stress en angst bij vissen. We vinden het 

daarom een wrede vorm van recreatie die moet worden afgeschaft. 

 

Ik ben zelf geen sportvisser maar wij als SGP zien de sportvisserij als 

onderdeel van het recreatief gebruik van onze natuurlijke omgeving. Maar 

sportvisserij is ook een belangrijke signaalgever voor de ecologie in het 

watersysteem  

 

Ja, uiteraard. Het is een hobby waar veel inwoners van genieten, en zij zijn 

onze ogen en ogen aan de waterkant. 

 

 

 

Ja, de hengelsport is een toegankelijke recreatievorm. 

 

 



 

Ja, zolang het op een sportieve manier gebeurd. Water Natuurlijk is tevens 

voorstander van het loodvrij vissen. 

 

 

Vraag 3: Vindt u dat het waterschap een voorname rol speelt bij de bereikbaarheid en het 

bevisbaar houden van uw wateren? Ja/Nee Licht u toe. 

Ja/nee. De AWP wil meer aandacht voor recreatief medegebruik van 

watergangen en waterpartijen, waarbij respect voor omgeving en natuur 

gewaarborgt is (zie ook ons speerpunt bij vraag 4). Het waterschap heeft 

daarbij een facilitereende rol, waarbij de initiatiefnemers ruimte wordt 

geboden om de noodzakelijke voorzieningen te treffen.  Daarbij wordt wel 

gekeken of deze voorzieningen niet de doorstroming of de 

onderhoudswerkzaamheden belemmeren. Het is niet aan het waterschap om 

hierin het voortouw te nemen, wel heeft het waterschap een 

verantwoordelijkheid voor het passeerbaar maken van stuwen voor de 

vissen.  

 

JA21 vindt in de eerste plaats dat het waterschap zich moet richten op de 

kerntaken (waterveiligheid, waterbeheer en waterkwaliteit) om zo de lasten 

voor de inwoners laag te houden. Waar mogelijk willen we recreatie mogelijk 

maken en houden. Wij zien vissen ook als een belangrijke vorm van recreatie. 

 

Nee. We willen dat hengelen wordt afgeschaft. Het waterschap kan helpen 

door hengelen in haar wateren te verbieden. 

 

 

Het waterschap dient bij zijn kerntaken te blijven en dient geen rollen te 

vervullen die met vormen van watersport of recreëren te maken hebben 

 

 

De VVD vindt dat recreëren mag, als het veilig en verantwoord kan en geen 
extra belasting vereist. Daar waar de bereikbaarheid en bevisbaarheid in de 
reguliere werkzaamheden kan worden meegenomen, gebeurt dat natuurlijk. 
En daarbij betrachten we een open mind. 

 

 



 

Ja, met de juiste afstemming en een open dialoog. 

 

 

Ja, maar tegelijkertijd met de kanttekening dat het niet de primaire rol is van 

het waterschap.  

 

 

Vraag 4: Bent u bereidt om de sportvisserij te faciliteren zodat mensen, jong én oud, veilig en 

verantwoord kunnen vissen? Ja/Nee Waar ziet u kansen?  

Jazeker, de AWP staat positief tegenover het faciliteren van recreatie in het 

algemeen. Wij hebben hierover een speerpunt in ons programma 

opgenomen, waarin ook een zin over de hengelsport is opgenomen: 

  

Speerpunt: Bestaande natuur toegankelijker maken voor recreatie 

Veel mensen hebben behoefte aan ontspanning in de natuur. Het waterschap 

heeft veel eigendommen, die echter niet allemaal toegankelijk zijn. 

De AWP Rivierenland wil de bestaande waternatuur en eigendommen van het 

waterschap toegankelijker maken om van te genieten door: 

- Het openstellen van dijken en schouwpaden langs sloten en vaarten voor 

wandelaars, fietsers en ruiters. 

- De vismogelijkheden vergroten. Toestaan van vissen op grindgaten aan de 

rivier, meewerken aan de realisatie van een aantal openbare trailerhellingen 

aan Maas, Waal, Lek en Linge. 

- Bij vorst meer rekening houden met schaatsen door bemaling tijdelijk te 

stoppen. 

- Het varen en kanoën op sloten en vaarten beter mogelijk maken, 

bijvoorbeeld door hier rekening mee te houden bij nieuwe bruggen. 

De AWP wil dat het waterschap actief met andere overheden samenwerkt om 

meer recreatie mogelijk te helpen maken. Beperkende regels kunnen losser 

gelaten worden. Meer dialoog met overheden en de recreatiesector is 

noodzakelijk om zo kansen beter te benutten en als waterschap het verschil te 

kunnen maken. Mensen houden immers van ons rivierenlandschap en willen 

dat ook beleven. 

 

Ja, mits de kosten niet te hoog zijn. JA21 wil recreatie waar mogelijk 

faciliteren. Dit kan bijvoorbeeld door de aanleg van vissteigers. Wij zien dit 

echter in de eerste plaats niet als een taak van het waterschap. Het 

waterschap moet zich richten op de kerntaken (waterveiligheid, waterbeheer 

en waterkwaliteit) en de lasten voor inwoners zo laag mogelijk houden. 



 

Nee. Wij willen dat het waterschap alleen recreatievormen faciliteert die 

duurzaam zijn en die geen dierenleed veroorzaken. 

 

 

Door het werken aan het verbeteren van onze waterkwaliteit en ecologische 

samenstelling draagt het waterschap al een steentje bij aan de leefbaarheid 

voor oa vissen, denk aan de 13 visliften die wij inmiddels in gebruik hebben. 

 

 

Tijd doorbrengen aan de waterkant of op het water doen we graag in 

Nederland, wijzelf ook. Als waterschap bieden we de ruimte daarvoor, het is 

aan gemeenten dat verder concreet te maken en te financieren. 

 

 

Ja, in combinatie samen zoeken naar projecten waar dit mogelijk is. 

 

 

 

Ja, binnen de mogelijkheden. Het opzetten van VISparels is een mooi 

initiatief 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vraag 5: Vindt u dat het waterschap extra zou moeten investeren in de kwaliteit van de 

onderwaterwereld; het huis van de vis (waterkwaliteit, biotoop, migratie)? Ja/Nee Licht u toe.  

Ja. De AWP Rivierenland wil dat het waterschap zorgt voor zo schoon 

mogelijk water waar mens en dier van kunnen genieten. Hiervoor moet 

vooral worden voorkomen dat gifstoffen in het water terecht komen door 

deze uit het water te houden. Wij pleiten voor meer voorlichting over 

medicijngebruik aan inwoners en bedrijven en zetten ons in voor strengere 

handhaving. De AWP wil verder dat er meer natuurvriendelijke oevers 

worden aangelegd en deze met elkaar tot netwerken verbinden. Groene 

oevers dragen bij aan schoner en gezonder water. Gezond water geeft een 

mooiere waternatuur, met meer bloeiende planten langs de waterkant, een 

rijker insectenleven en een betere visstand. Voordeel voor inwoners én 

waterleven. 

Nee. Het beheren en verbeteren van de waterkwaliteit zien wij als een 

kerntaak van het waterschap. Dat gebeurt dus al en extra geld investeren is 

dan niet nodig. We houden de lasten voor inwoners laag.  

Ja. We willen dat het waterschap zich extra in gaat zetten voor de 

biodiversiteit onderwater en voor het welzijn van vissen, door: 

 Door bij de aanleg van nieuwe natte natuur te zorg voor een variatie aan 
waterplanten, zodat een natuurlijk biotoop voor vissen ontstaat; 

 Door het op verschillende plekken mogelijk te maken om grasland onder 
water te zetten zodat er natuurlijke paaiplaatsen voor vissen ontstaan; 

 Door op andere plekken in het watersysteem paaiplaatsen aan te leggen; 

 Door een actieplan tegen stroperij op te stellen en handhavingscapaciteit vrij 
te maken voor nachtelijke controles of zijn terreinen; 

 Door beelden van visdeurbellen en visliften en kennis over onderwaterleven, 
via de Unie van Waterschappen, gratis voor een breed publiek toegankelijk te 
maken; 

 Door stuwen en gemalen visveilig te maken door het aanleggen van 
vispassages, zodat uiteindelijk alle wateren van het waterschap zodanig met 
elkaar zijn verbonden dat er geen beperkingen zijn aan de migratie van 
vissen; 

 Door beheer- en onderhoudsplannen op te stellen voor alle vispassages om 
te zorgen dat deze altijd goed functioneren; 

 Door vispasseerbaarheid als harde voorwaarde te hanteren bij nieuw aan te 
leggen waterkrachtcentrales; 

 Door in het droogteplan van het waterschap aandacht te besteden aan 
vissen; 

 Door vissen te evacueren wanneer hun leefomgeving dreigt droog te vallen; 

 Door te voorkomen dat vispassages worden gesloten bij droogte als 
waterbesparende maatregel;  

 Door een noodnummer voor (dreigende) vissterfte open te stellen waar 
burgers 24 uur per dag terecht kunnen; 

 En vooral door topprioriteit te geven aan waterkwaliteit: de KRW-
doelstellingen moeten zo snel mogelijk behaald worden. 



 

Gezien de zware opgave om aan de KRW doelstelling te gaan voldoen kan het 

waterschap zich geen extra investering veroorloven specifiek gericht op 

vissen. 

 

Ja, zie bijvoorbeeld de vistrappen, daar waar het de waterkwaliteit ten goede 
komt, maken wij dit soort initiatieven graag mogelijk. 

 

 

 

Ja, tegelijkertijd ook geïnteresseerd in de visie van de sportvisserij ten 

aanzien van visstand, visbestand en waterplanten. 

 

 

Ja, een volmondig ja. 

 

 

 

 

 


